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Prezident Autoklubu ČR 

V Praze 29. května 2019 

Vážení přátelé motorismu, 

 na přelomu dubna a května se zástupci Autoklubu ČR účastnili konference 

Mezinárodní automobilové federace FIA. Absolvovali jsme řadu workshopů a získali jsme 

informace o probíhajících aktivitách FIA na poli zvyšování bezpečnosti silničního provozu. 

Shodli jsme se kolegy, že například náš projekt Jedu s dobou, který je určen pro řidiče nad 65 

let, se může směle řadit mezi ty nejúspěšnější v rámci celosvětového srovnání.  

 Autoklub ČR se zapojil do celosvětového Týdne bezpečnosti silničního provozu, který 

byl Organizací spojených národů letos vyhlášen od 6. do 12. května. Zaměřili jsme se na 

problematiku dodržování bezpečné vzdálenosti za vozidlem. Čekali jsme, že náš instruktážní 

videospot tzv. pravidla dvou sekund veřejnost zaujme, ale že jím oslovíme prostřednictvím 

sociálních sítí bezmála 400 tisíc lidí, to jsme nečekali. Výběrem tématu jsme přispěli i do 

celospolečenské diskuze, připravuje se návrh novely zákona, kterou se má zavést postihování 

nedodržení bezpečné vzdálenosti v přestupkovém řízení. 

 Poslední květnovou sobotu proběhl v Opletalově ulici třináctý ročník Srazu a výstavy 

historických vozidel. Oblíbenou „Opletalku“ jsme letos zpestřili ukázkou zásahu 

prvorepublikových četníků, pro děti bylo připraveno dopravní hřiště. Klubový dům jsme 

otevřeli veřejnosti, ve Smetanově sále proběhla módní přehlídka unikátních dobových 

kostýmů a po ní beseda o Josefu Sousedíkovi, vynálezci prvního hybridního automobilu na 

světě. Myslím, že organizačně jsme zase posunuli laťku o něco výš, ohlasy účastníků a 

návštěvníků byly velmi příznivé.  

 A radost mi udělaly i květnové výsledky jezdců ACCR Czech Talent Teamu. Filip Salač 

urval v Le Mans první bod v mistrovství světa silničních motocyklů, Filip Mareš s Janem 

Houškem zajeli šestým místem velmi slušný výsledek na Rally Liepaja. Věřím, že se naše 

naděje budou stále zlepšovat! 

 V červnu nás vedle řady dalších závodů čeká Speedway Grand Prix na pražské 

Markétě. I když se letos koná již 23. ročník, pro mě to bude primát. Účastním se z pověření 

prezidenta FIM Jorge Viegase poprvé jako oficiální zástupce Mezinárodní motocyklové 

federace. Ale funkci člena představenstva FIM beru hlavně jako příležitost podílet se na 

rozhodování o motosportu a prosazovat zájmy našich pořadatelů.   

Se srdečným pozdravem 

Jan Šťovíček 

prezident Autoklubu ČR 


